
Rotterdam, 26 september 2013.

Onderwerp:

Beantwoording van de aanvullende schriftelijke vragen van de raadslid A. Bonte (GL)
over excessief politiegeweld.

Aan de Gemeenteraad.

Op 23 september 2013 stelden de raadslid A. Bonte (GL) het college aanvullende
schriftelijke vragen over excessief politiegeweld. Gezien de vraagstelling worden deze
geacht aan de burgemeester te zijn gesteld.

Inleidend wordt gesteld:

Vandaag deed rechtenstudent Brian de Jong in het AD Rotterdams Dagblad zijn relaas
over een gewelddadige aanvaring met een agent na een avondje stappen. Hij werd bont
en blauw geslagen na een woordenwisseling met de politie. De jongen stond met een
vriend na een bezoek aan club BED te lachen met een groepje meiden toen er een
politiebus naast hen kwam staan. 'Een agent zei tegen mijn vriend dat hij moest
opsodemieteren', aldus de Jong in het AD. 'Toen hij vroeg waarom, en of zijn
Marokkaanse afkomst daar iets mee te maken had, bevestigde de agent dat.'
Toen Brian de Jong de agent daarop aansprak begon die met een knuppel te slaan. Hij
vluchtte daarop een doodlopende straat in, waar de politie hem in de boeien sloeg.
'Daarna begon een agent mij met z'n vuisten in het gezicht te slaan en riep of ik nu ook
nog zo stoer was. En tegen z'n collega's zei hij dat hij 'deze 'es even goed te pakken had
gehad.'

Enkele weken geleden kwam de politie ook al in opspraak nadat een vader, zijn 11-jarige
zoontje en een vriend hardhandig zijn behandeld door ME'ers na de wedstrijd van
Feyenoord tegen Koeban Krasnodar. Het jongelje kwam tussen de politiepaarden
terecht en zijn vader en een vriend kregen rake klappen. Ook AZ-supporters beklaagden
zich over gewelddadig politieoptreden in Rotterdam. Zij zouden tijdens de bekerfinale
AZ-PSV uit het niets door de ME zijn aangevallen. Via social media duiken meer
berichten op van excessief geweld door de Rotterdamse politie.
Groenlinks maakt zich al langer zorgen over het aantal meldingen van excessief
politiegeweld.

Hieronder volgen de vragen en de beantwoording:

Vraag 1:
Bent u bekend met het incident dat door rechtenstudent Brian de Jong in het AD wordt
beschreven?

Antwoord:
Ja.

Vraag 2:
Klopt de opmerking over de reactie van de agent op de Marokkaanse achtergrond van
de vriend van Brian de Jong? Zo nee, wat is uw lezing van het voorval?

Antwoord:
Van het incident is op dinsdag 24 september jl. aangifte gedaan, waarop een
onderzoek is ingesteld onder leiding van het Openbaar Ministerie (OM). Gedurende het
onderzoek kan, mede gelet op de zorgvuldigheid, geen uitspraak worden gedaan over
het incident en het politieoptreden.
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Vraag 3:
Wat is de reden dat de politie geweld heeft gebruikt tegen Brian de Jong?

Antwoord:
Zie de beantwoording vraag 2.

Vraag 4:
Deelt u de zorgen over de toename van kritiek op het gebruik van excessief geweld door
de politie?

Antwoord:
Zie de beantwoording van vraag 6 tot en met 9.

Vraag 5:
Deelt u het uitgangspunt dat het onwenselijk is dat een wapenstok wordt gebruikt door
agenten tegen mensen die zelf geen fysiek geweld gebruiken. Zo nee, waarom niet?

Antwoord:
Een ambtenaar van de politie is conform artikel 7 van de Politiewet in de uitvoering van
zijn taak bevoegd geweld te gebruiken als het beoogde doel van het optreden dit
rechtvaardigt en dit doel op geen andere wijze kan worden bereikt. Agenten worden hier
ook in getraind. Elke vorm van geweldstoepassing door een agent wordt gemeld bij de
leidinggevende en altijd getoetst door de politie of het OM op proportionaliteit en
rechtmatigheid.

Vraag 6:
Hoeveel keer is er in 2013 geweld door de politie gebruikt?

Vraag 7:
In hoeveel van die gevallen ging het om geweld door agenten met platte pet en in
hoeveel van die gevallen ging het om geweld door ME-agenten?

Vraag 8:
In hoeveel van die gevallen is er een klacht ingediend tegen de politie?

Vraag 9:
In hoeveel van die gevallen is aangifte gedaan tegen de politie?

Antwoord vraag 6 tot en met 9
De cijfers van de politie bevestigen niet de door de vragensteller gesuggereerde
toename. Sterker nog: het aantal incidenten waarbij door de politie in de gemeente
Rotterdam in de uitoefening van hun functie geweld is toegepast, conform artikel 7 van
de Politiewet, lag tot eind september 2013 beduidend lager dan over dezeifde periode in
2012 (447 vs 523). Dit is een daling van ongeveer 15 procent.
Hierbij wordt in de politieregistraties geen onderscheid gemaakt tussen typen agenten.
In 13 van deze gevallen is in 2013 een klacht ingediend en in negen van deze gevallen is
aangifte gedaan.
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Vraag 10:
Welke maatregelen bent u van plan te nemen om buitensporig geweld door agenten te
voorkomen?

Antwoord:
Deze vraag is gelet op bovenstaande antwoorden niet van toepassing.

De burgemeester,

F:±
A. Aboutaleb
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